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The Corporation of the Township of McGarry 
 

A G E N D A 

REGULAR COUNCIL MEETING 

MEETING ROOM, COMMUNITY CENTRE 

VIRGINIATOWN, ONTARIO 

TUESDAY, FEBRUARY 11
TH

, 2020 AT 7:00 PM 
 

1. Opening of Regular Meeting by the Head of Council / Ouverture de la réunion par le Maire 

 

2. Additions/ Deletions/Adoption of the Agenda / Ajouts / Suppressions / Adoption de 

l’ordre du jour 

 

3. Disclosure of Conflict of Interest / Déclaration de conflit d’intérêt 

 

4. Minutes of Previous Meetings / Procès-verbal des réunions précédente 

 

Minutes of the regular meeting of Council held on Tuesday, January 14, 2020. / Procès-verbal de la 

réunion du conseil tenue le mardi 14 janvier, 2020.  

 

Minutes of the special meeting of Council held on Wednesday, January 29, 2020. / Procès-verbal de la 

réunion du conseil tenue le mercredi 29 janvier, 2020.  

 

5. Matters arising from the minutes/Affaires découlant du procès-verbal 

 

6. Deputations/Délégations 

 

7. a) Submitted Questions / Questions soumises 

b) Audience Questions / Questions de l’auditoire 

 

8. Correspondence, Information / Correspondance, Information. 

 

a) A request from the Township of McGarry Fire Department to transfer their 2019 surplus to a 

reserve dedicated for their own future use. / Une demande du département des pompiers du Canton 

de McGarry pour transférer leur excédent monétaire de l’année 2019 a une réserve qui est à leur 

propre usage. 

 

b) Event advertisement for Infonex gender based analysis plus. / Annonce d’événement pour Infonex, 

Analyse comparative entre les sexes plus.  

 

 



 

Page 2 of 7 

 

 

c) Event advertisement for CAO-clerks forum. / Annonce d’évènement pour le forum de trésorier 

(ère). 

 

d) Event advertisement for Economic Developers Council of Ontario Conference & Showcase. / 

Annonce d’évènement du congrès et exposition du développent économique du Conseil Ontarien. 

 

e) Event advertisement for Parks and Recreation Ontario Educational Forum & Trade Show / Annonce 

d’évènement d’un forum et salon éducatif des Parcs et Loisirs de l’Ontario. 

 

f) Event advertisement for Ontario Farmland Forum / Annonce d’évènement d’un forum sur les terres 

agricoles de l’Ontario. 

 

g) Resolution from another municipality regarding development of small modular reactor technology / 

Résolution d’une autre municipalité concernant le développement de la technologie des petits 

réacteurs modulaires. 

 

h) Resolution from another municipality regarding conservation authorities and the delivery of 

watershed management programs. / Résolution d’une autre municipalité concernant les offices de 

protection de la nature et l’exécution des programmes de gestion des bassins versants. 

 

i) Resolution from another municipality regarding Ontario Power Generation’s Deep Geologic 

Repository Project. / Résolution d’une autre municipalité concernant le projet de stockage dans des 

couches géologiques profondes d’Ontario Power Generation. 

 

j) OPP News Bulletin. / Bulletin de nouvelle (OPP) 

 

k) Article on government announcing consultation on re-composition of OPP Detachment Boards. / 

Article sur le gouvernement annonçant la consultation sur la recomposition du conseil de la Police 

Provincial de l’Ontario. 

  

l) Temiskaming Health Unit board meeting minutes for October 23, 2019. / Les minutes de la réunion 

du Temiskaming Health Unit du 23 octobre, 2019. 

 

m) Invitation to Girl Guides tea. / Invitation des “Girl Guides” 

 

n) Letter from member of public requesting snow removal at highway intersection. / Lettre d’un 

membre du public demandant le déneigement à l’intersection de la route. 

 

o) 2 letters from Knights of Columbus Council 6864 requesting that fees be waived for facility rentals. 

/ 2 lettres des Chevalier de Colomb conseille 6864 demandant l’exemption pour la location de 

locale. 

 

p) Rural Economic Development funding program now accepting applications. / Le programme de 

financement du Développement Économique Rural accepte présentement des applications. 

 

q) Letter from McGarry & District XYZ Club regarding damaged food carts. / Lettre du Club XYZ de 

McGarry concernant un chariot alimentaire endommagé. 
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Draft motions have been prepared to accept all of the above correspondence for information purposes, 

and to authorize the Mayor to respond on behalf of Council if applicable.  

 

Des motions provisoires ont été préparées pour accepter toutes les lettres ci-dessus à des fins 

d’information, et d’autoriser le maire à répondre au nom du conseil, s’il y a lieu. 

 

9. Council Reports / Rapports du conseil 

 

10. New Business / Nouvelles affaires 

 

a) Minutes of the Recreation Committee meeting held on Tuesday December 3, 2019. /  Procès-verbal 

de la réunion du comité de récréation tenue le mardi 3 décembre, 2019.  

 

b) Minutes of the Tourist Committee meeting held on Wednesday November 27, 2019. /  Procès-

verbal de la réunion du comité touristique tenue le mercredi 27 novembre, 2019.  

 

c) Minutes of the Community Policing Committee meeting held on November 14, 2019. / Procès-

verbal de la réunion du comité de police tenue le 14 novembre, 2019.  

 

d) Minutes of the Strategic Planning Committee meeting held on October 29, 2019. / Procès-verbal de 

la réunion du comité de planification stratégique tenue le 29 octobre, 2019.  

 

e) Acceptance of the 2019-20 Inspection Report for the Viginiatown-Kearns Drinking Water System 

for information purposes (Ministry of the Environment, Conservation and Parks). /Acceptation du 

rapport d’inspection 2019-2020 pour le système d’eau de Virginiatown-Kearns à titre d’information 

(Ministère de l’Environnent, de la Protection de la Nature et des Parcs). 

 

f) Acceptance of the 2019 Year-End Assessment Report for information purposes (Municipal 

Property Assessment Corporation). / Acceptation du rapport d’évaluation de fin d’année 2019 à 

titre d’information (Société d’évaluation foncière des municipalités)  

 

g) Acceptance of the 2019 Annual Monitoring Report for the McGarry Waste Disposal Site for 

information purposes (Pinchin Ltd.). / Acceptation du rapport annuel de surveillance 2019 pour le 

dépotoir municipal à titre d’information (Pinchin Ltd) 

 

h) Acceptance of the Aggregate Permit Application Package for information purposes (Ministry of 

Transportation) along with the subsequent email correspondence related to road maintenance and 

information sharing with an affected cottagers association.  A draft motion has been prepared 

regarding whether to submit comment. / Acceptation d’une trousse de demande de permis  

d’agrégats à titre d’information. (Ministère des Transport) avec la correspondance par courriel 

subséquent liée à l’entretien des routes, et le partage d’information avec une association des 

propriétaires de chalets. Une motion a été préparée concernant l’opportunité de soumettre des 

commentaires.   

 

i) Acceptance of the Summer Students Report for information purposes (internal staff report).  A draft 

motion has been prepared to direct staff to submit summer student grant applications. / Acceptation 

du rapport d’étudiant d’été à titre d’information (Rapport interne du personnel). Une motion a été 

préparer pour diriger le personnel de présenter une demander de subvention pour les emplois d’été 

pour les étudiants. 
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j) Acceptance of the ICIP Green Stream Report – Part 2 for information purposes (internal staff 

report) along with the related email correspondence regarding the ability to opt out at a later date. / 

Acceptation du rapport des infrastructures vertes du programme d’infrastructure – phase 2 à titre 

d’information (Rapport interne du personnel) avec la correspondance électronique connexe 

concernant la possibilité de se retirer à une date ultérieure.   

 

 

k) A draft motion has been prepared to waive the facility rental fees for the Knights of Columbus 

Council 6864 specifically for their poker run breakfast on February 14
th
 & 15

th
 2020 and for their 

mother’s day breakfast on May 8
th
, 9

th
 & 10

th
 2020. / Une motion a été préparer pour renoncer aux 

frais de location pour les Chevaliers de Colomb conseille 6864 spécifiquement pour le déjeuner 

annuel du Poker Run le 14 et 15 février, 2020 et pour leur déjeuner de la Fête des Mères le 8,9 et 10 

mai, 2020. 

 

l) A draft motion has been prepared to amend the user fee by-law so that specific community 

organizations may rent the facility free of charge. / Une motion a été préparer pour modifier le 

règlement sur les frais d’utilisation de locaux communautaires afin que les organismes 

communautaires puissent louer gratuitement. 

 

m) Acceptance of the OMPF Withheld Payments Report for information purposes (internal staff report) 

along with the related email correspondence and the notice provided by the Ministry of Finance.  A 

draft motion has been prepared to provide staff with direction to prioritize the 2018 and 2019 audit 

and financial information returns. / Acceptation du rapport de paiement retenu (OMPF) à titre 

d’information. (Rapport interne personnel) ainsi que la correspondance par courriel à l’avis fourni 

par le Ministère des Finances. Une motion a été préparée pour fournir au personnel des directives 

pour établir l’ordre de priorité des rapports de vérification financiers de 2018-2019. 

   

n) Acceptance of the Insurance Renewal Proposal Report for information purposes (internal staff 

report) along with the related email correspondence and the proposal document.  A draft motion has 

been prepared to provide staff with direction to renew the insurance policy. / Acceptation du rapport 

de proposition de renouvellement d’assurance à titre d’information (Rapport interne du personnel) 

avec la correspondance électronique et les documents de proposition. Une motion a été préparée 

afin de diriger le personnel à renouveler la police d’assurance. 

 

o) Acceptance of the letter from the District of Timiskaming Social Services Administration Board 

which requests a decision on whether they should use reserves or increase municipal rates in order 

to fund this year’s operating costs.  A draft motion has been prepared in that regard. / Acceptation 

de la lettre du conseil d’administration des services sociaux du district de Timiskaming qui 

demande une décision sur la question de savoir s’ils devraient utiliser les réserves ou augmenter les 

taux municipaux pour financer les couts de fonctionnement de cette année. Une motion a été 

préparée à ce regard. 

 

p) Acceptance for information purposes of the resolutions passed by various other municipal councils 

in regards to enforcement for safety on family farms.  A draft motion has been prepared to support 

the said municipal councils by passing a similar resolution. / Acceptation à des fins d’information 

concernant des résolutions adoptées par divers autres conseils municipaux en ce qui concerne 

l’application de la sécurité dans les fermes familiales. Une motion a été préparée pour soutenir 

lesdits conseils municipaux en adoptant une résolution similaire. 

 

 

 



 

Page 5 of 7 

 

q) Acceptance for information purposes of the correspondence received from the province providing 

an invitation to the OPP roundtable sessions.  A draft motion has been prepared to select municipal 

representatives to attend a session. / Acceptation aux fins d’information de la correspondance reçue 

de la province qui présente une invitation à une table ronde de la Police Provincial de l’Ontario. 

Une motion a été préparée pour sélectionner des représentants municipaux pour assister à une 

séance. 

 

r) Acceptance for information purposes of the correspondence received from the The Hospital 

Activity Book for Children.  A draft motion has been prepared to sponsor the program at a cost of 

$239. / Acceptation à des fins d’information de la correspondance reçu du livre hospitalier 

d’enfant. Une motion a été préparée pour supporter le programme d’une valeur de $239.00 

 

s) Acceptance for information purposes of the Establishment of Library Board Report (internal staff 

report).  A draft motion has been prepared to adopt the proposed by-law to establish the library 

board. / Acceptation aux fins d’information du rapport du conseil de la bibliothèque (Rapport 

interne du personnel). Une motion a été préparé pour adopter le règlement propose pour établir le 

conseil d’administration de la bibliothèque. 

 

t) Acceptance for information purposes of the Cost of Living Adjustment Report (internal staff 

report).  Draft motions have been prepared to amend staff and council remuneration by-laws to 

account for a cost of living increase that is consistent with the most up to date calculation of the 

annual provincial inflation rate. / Acceptation à titre informatif du rapport du cout de la vie 

(Rapport interne du personnel). Une motion a été préparée pour modifier le règlement 

administratif sur la rémunération du personnel et du conseil pour tenir compte de l’augmentation 

du cout de la vie qui est conforme au calcul le plus à jour du taux d’inflation provincial annuel. 

 

u) Acceptance for information purposes of the Grader Surplus Report (internal staff report).  A draft 

motion has been prepared to declare the old grader as surplus and direct staff to dispose of it in a 

manner that optimizes revenue. / Acceptation aux fins d’information du rapport d’excédent de 

niveleuse (Rapport interne du personnel). Une motion a été préparée pour déclarer l’ancienne 

niveleuse comme excédentaire et diriger le personnel de s’en défaire de manière à optimiser les 

revenus. 

 

v) A draft motion has been prepared to specify those with signing authority for certain municipal 

bank accounts. / Une motion a été préparée pour préciser ceux qui ont le droit de signataire pour 

certains comptes bancaires municipaux. 

 

w) Acceptance for information purposes of the Emergency Management Report (internal staff 

report).  A draft motion has been prepared to appoint the Community Emergency Management 

Coordinator, Emergency Information Officer and Emergency Management Program Committee. / 

Acceptation aux fins d’information du rapport de gestion des urgencies (Rapport interne du 

personnel). Une motion a été préparée pour nommer le coordonnateur de la gestion des urgences 

de la municipalité, Agent d’information d’urgence, et un comité du programme de gestion des 

urgences. 

 

x) Acceptance for information purposes of the Statement of Treasurer, which summarizes 

remuneration and expenses paid out to individual councilors throughout 2019. / Acceptation aux 

fins d’information de la déclaration du trésorier que résument la rémunération et les dépenses 

versées aux conseillers individuels tout au long de l’année 2019.  
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y) A draft motion has been prepared to defer a decision regarding the transfer of fire department 

surplus funds to reserves until staff submits a recommendation to Council at the March 10
th
 2020 

meeting. / Une motion a été préparée pour reporter une décision concernant le transfert des fonds 

excédentaire du service d’incendie à la réserve, jusqu’à ce que le personnel présente une 

recommandation au conseil à la réunion du conseil du 10 mars, 2020. 

 

11. Passing of Accounts / Adoption des comptes 

 

Payroll  $25,511 

 

General $83,642 

 

12. Passing of By-Laws 

 

a) By-law # 2020-06 being a by-law to amend By-law #2019-31 being a by-law to establish user 

fees 

 

b) By-law # 2020-07 being a by-law to repeal and replace By-law #1950-120 being a by-law to 

establish a library board 

 

c) By-law # 2020-08 being a by-law to amend By-law # 2001-03 being a by-law to establish an 

employee pay grid 

 

d) By-law # 2020-09 being a by-law to amend By-law # 2008-21 being a by-law to establish 

remuneration and benefits for members of Council 

 

e) By-law # 2020-10 being a by-law to appoint a Community Emergency Management Coordinator 

 

f) By-law # 2020-11 being a by-law to appoint an Emergency Information Officer 

 

g) By-law # 2020-12 being a by-law to establish an Emergency Management Program Committee 

 

 

13. Closed Meeting 

 

a) Personal matters about an identifiable individual, including municipal or local board 

employees - the rate of pay for a specific employee. 

 

b) Personal matters about an identifiable individual, including municipal or local board 

employees - library board appointments. 

 

 

14. Confirmation By-Law / Confirmation des règlements municipaux 

 

By-Law # 2020-13 

 

 

15. Adjournment / Clôture de l’assemblée 

 

The next Council meeting will be Tuesday, March 10th, 2020 at 7:00 p.m. La réunion du 

Conseil suivante sera le mardi 10 mars, 2020 à 19h00. 
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